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Spørgsmål 100: 

Ministeren bedes oplyse, hvor mange gange ministeren har været i kontakt med den svenske 
regering om indførelsen af grænsekontrol ved den dansk-svenske grænse? 

Svar: 

Dialogen med vores naboland, herunder min svenske kollega, er af stor betydning i en situation 
hvor der er blevet indført en række ekstraordinære tiltag ved vores fælles grænse.  

Jeg kan oplyse, at jeg ved min tiltrædelsessamtale med min svenske kollega den 30. juni 2015, 
havde lejlighed til at drøfte regeringens syn på grænsekontrol. 

I forbindelse med rådsmødet (udenrigsanliggender) den 14. december var jeg desuden vært for 
et møde med alle de nordiske lande, hvor vi drøftede migration. Ved denne lejlighed talte jeg 
med min svenske kollega om nytten af at udveksle information og erfaringer i forhold til 
integration, samarbejde om tilbagetagelse samt om behovet for europæisk solidaritet.  

Den 15. december 2015 besøgte en dansk delegation Sverige. Delegationen bestod af 
Udlændinge- Integrations- og Boligministeriet, Justitsministeriet, Transportministeriet samt den 
danske ambassadør til Sverige. Formålet med besøget var at drøfte de svenske planer om 
transportøransvar og de praktiske konsekvenser heraf bl.a. for trafikken mellem Danmark og 
Sverige. 

Derudover skal det bemærkes, at jeg ofte møder min svenske kollega i forbindelse med 
internationale møder i både EU-kredsen og andre steder, hvilket giver en god mulighed for 
også at drøfte disse spørgsmål på en uformel måde. 
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